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 בריכת שחייה

על מופעלת פועלת על פי המודל הקבוע בשנים האחרונות, הבריכה נפתחה במועד ו

 ידי אותו מפעיל.

עם פתיחת העונה החל שיפוץ במלתחות ובמבנה הקיוסק, נושא שנגרר כבר זמן מה 

 ובשעה טובה הגענו אליו.

עומדים המצב בבריכה טוב, המים איכותיים והמצב הכללי טוב ואנחנו  לסך הכ

 בקשר שוטף עם המפעיל.

לתי גדול כזה, שפועל ארבעה חודשים בשנה, צורך הרבה כסף ומשאבים מתקן קהי

ואנו עושים מאמץ לעמוד בכל הדרישות ולאפשר רחצה מהנה ומרעננת לכל 

 המשתמשים.

להבטיח  , כדיקוראים ומבקשים להקפיד על הכללים ועל הבטיחותאנחנו חוזרים ו

 עונה מוצלחת לכולם.

כמו בשאר ימות  18:00 –ולא ב  19:00עה בימי חמישי נסגרת הבריכה בשחידוש: 

 החול.

 מידי שבוע מתפרסמות בקהילהנט שעות הפעילות.

 

 

 קליטה

במהלך הקיץ צפויות להגיע משפחות נוספות שרובן התקבלו לחברות בעצמאות 

 כלכלית.

שמתכוונות לחיות  ,שמצטרפים למערכת החינוך ,משפחות עם ילדים אלו בדרך כלל

 חיי קבע בקיבוץ.

חשוב לזכור שאנחנו יישוב צומח, שימשיך לצמוח, שטמונות בו הרבה הזדמנויות 

 וגם אתגרים חברתיים קהילתיים.

אנשים חדשים מסתובבים בחצר, חשוב לקבל את פניהם במאור פנים, להכיל, 

אלה הם החברים החדשים בקהילה  להזמין, לספר, לשתף ולפתח שכנות טובה.

 שלנו.

 

 

 משולחנו של עידן רז
                                                                     מקומימנהל אגודה קהילתית / ועד 
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 סיום שנת הלימודים

אם מישהו מעוניין להצטרף . אופקנטעים ו בבתי הספרהשנה הסתיימה בהצלחה 

 הלימודים.עדי ההורים, מוזמן לפנות לבתי הספר, רצוי עוד בטרם פתיחת שנת ולו

 , על כל המשתמע מכך.שיפוצים נרחבים בסימן שלהשנים הקרובות באופק יעמדו 

כל שכבה מבית הספר , כשנערך יום יישובנפתחה מסורת על פיה כל שנה בנטעים 

 יישוב אחר ומכירה אותו.ב מגיעה ליום פעילות

וזכו ' כיתות הליחיעם יגיעו מידי שנה כיתות ה'. השנה לראשונה, ביקרו ביחיעם 

 הדס מורן.ולירון עופר ובניצוחם של ההורים הדס ברמן הספל רונן לאירוח 

על ממנו ושמעו  ןאת עיד והגדול שמתחת לחדר האוכל, , פגשהילדים הגיעו לדשא 

מתחת המפגש הסתיים קיבוץ יחיעם, המשיכו למשחק סימני דרך שהכינו ההורים. 

 יפה ומרגש.. היה קר ומתוק קרטיב , עםלחרוב הגדול במבצר
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 מגרש כדורגל

לאחר שערכנו איגום משאבים וחילקנו את ההשקעה של כל אחד מהגורמים, אנחנו 

 של שיפוץ ושידרוג מגרש הכדורגל. עומדים לקראת בחירת קבלן ויציאה לדרך

פיפא למגרשי התקן של מדובר על עבודת חפירה והתקנת דשא סינטטי תיקני על פי 

לאחר מכן הנחת אבני שפה ודשא מסביב, וככל שיאפשר התקציב, גם כדורגל, 

 ה.אורהתקנת ת

המגמה היא לפתוח את המגרש המחודש לפעילות עם פתיחת שנת הלימודים או 

 לקראת החוגים. לכל היותר

 

 

 החלפת תאורה במגרש הטניס

הוחלפה ואנחנו מאד מקווים שעם סיום פרוייקט התקנת הטניס התאורה במגרש 

 מגרש הכדורגל, נוכל להקדיש משאבים גם לשידרוג מגרשי הטניס והכדורסל.

 

 

 חדר פעילות

החדר שמופעל במשותף עם מתנ"ס מטה אשר עובד בעוצמה, בשעות פעילות רבות. 

הרשקו. בנוסף אלה נערכת על ידי ואימוני כושר ב מתמקדתמרבית הפעילות 

 ניות לחימה, בהדרכת יהודה עמר.מועובדות קבוצות א

 פעילות הכושר של אלה נמשכת גם במהלך חודשי הקיץ וניתן להצטרף.

מהשטח ופעלו בעקבות רצון שעלה כולל רובוטיקה ואנגלית, שהגים, פעילות החו

זכתה להצלחה רבה ותתחדש כמובן  ,וזכו לתמיכת הקיבוץ, חוגי נגינה, ספורט ועוד

 ים.דעם תחילת שנת הלימו

אנחנו מזמינים עוד ועוד אנשים, ילדים ומבוגרים להצטרף לפעילות הנרחבת 

יבוץ ומאפשרת פעילות עשירה של שמתרחשת בחדר הפעילות ובסניפים נוספים בק

 חוגים כאן, קרוב לבית, ללא צורך בנסיעה אל מחוץ לקיבוץ.
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 קבוצת איכות הסביבה

אספו הן קהילתית. -תפעילות סביבתידנה שלו והדס מורן לקחו על עצמן להכין 

 סביבן פעילים נוספים ועובדות על הכנת פרוייקט שעומד לקראת ביצוע.

 

 

 מורשת קרב

)האחת ויחידה(, על רינה גל התארחו במבצר ושמעו מיחידת ימ"ר מג"ב חוף לוחמי 

יחיעם. בתום המפגש הודו  הקמת היישוב היהודי םהקשיים וההתמודדות ע

 וההשראה הרבה. ההדרכה המעניינת והמרתקתהלוחמים לרינה מקרב הלב על 

 

 

 

  
 

  (6)המשך בעמ' 
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 (5המשך מעמ'  –)משולחנו של עידן 

 

 וכבאות ביטחון

היה חילוץ מתוך ההשתלמות השתתף באימון ריבעוני. נושא המקומי צוות הכבאות 

 רכב בוער. אימון שהוא גם לימודי וגם מעשי.

 

 

 
 

את  המשתתפים למדו איך ניגשים לרכב בוער, איך פורצים, חותכים ומחלצים

 וכל זאת תוך שמירה על ביטחונם האישי. הלכודים, 

 ולא נזדקק. שלא נדעטוב שאנשי הכבאות לומדים, משתלמים וצוברים נסיון ורק 
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בזכות אזרחות טובה וצוות הכיבוי המקומי, הגיע הצוות לסייע בכיבוי של ארבע 

שריפות, שכולן התרחשו בסמוך מאד לקיבוץ בתוך שבועיים. שתיים מהן זוהו על 

 ידי תושבי געתון ואחת על ידי תושבת יחיעם.

ר הסביר הוא ששריפות לא מדליקות את עצמן ולכן נדרשת עירנות מירבית. בסהה

מנעו התפשטות שריפה שיכולה בקלות במקרים אלו, הזיהוי והתגובה המהירים 

 חנו.להגיע לפת

 

 
 

את  ע, אם ניתן, אף לצלם ולייד101זיהוי אירוע אש, יש לחייג מיד  מקרה של כלב

 האנשים המקומיים.

יש להוקיר ולהודות מקרב לב למתנדבים ולפעילים בתחום, שמתמידים לאורך שנים 

 ולעיתים קרובות פועלים עוד לפני הרשויות הארציות.

 

 

להצטרף לצוות ליצור קשר ואנו אנחנו קוראים לכל מי שמעוניין ויכול 

 נשבץ אותו/אותה בסבב הכשרה.
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 חנם שללומש

 חקלאות

 אבוקדו

תחילים את ההכנות לקטיף  מטון לקטיף, עד סיום העונה.  50 – 40 –עדיין נשארו כ 

 קייצי.הזן ה

תסתיים כנראה בתוצאות טובות יותר מאלו של השנה שעברה. באבוקדו העונה 

 יוצאת מן הכלל. טון, שזו תוצאה 1,800

השרב ש , לאחר, בשל פגעי מזג האווירהצפי העונה הבאה תהיה פחות טובה על פי

 פגע בחנתות. ,במאישפקד אותנו 

 מקווים ששערי המטבעות יישארו גבוהים וישפיעו לטובה על התוצאות.

 בננות

נמוכים. העונה תיגמר  , שממשיכים להיותכמות הפרי הגדולה משפיעה על המחירים

 טון. תוצאה יפה ביותר. 4000 - 3500ב 

 החממה ההידרופונית

אך לא משתפר. נעשים מאמצים לשפר את תוצאות  ,מצב הייצור והשיווק יציב

 הפעילות השיווקית.

 לול

מצב מילועוף במגמת שיפור ובעקבות כך חל שיפור גם במצב הלול המקומי 

 נות.ביחיעם, שעומד על תוצאות מצויי

 

 תיירות

מאד בניהול שני מהלכים של משא ומתן עם שתי חברות  םמתקדנמצאים בשלב 

 שונות לגבי הפעלת התיירות.

כאשר שתי החברות מעוניינות להיכנס לפעילות בשיתוף פעולה עם הקיבוץ, 

ההשקעות נעשות בשיתוף מלא, הניהול וההפעלה נעשים על ידי השותפים והקיבוץ 

  .כנדלן מניבהמקום מקבל את התשואות מ

 כל הצע קונקרטית תובא לאישור השיחה.

 

 משולחנם של

 מנהלת קהילה -אתי קלדס 

 יו"ר ומנהל קיבוץ –ירון פוקס 
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 'תשתיות  שלב ב

הקבלן החל את עבודתו בצד של מגורי הבנים ובקרוב ייכנס לעבודה באזור מגורי 

 החברים, בעיקר בתחום הסדרת החניות. מקווים שהעבודה תסתיים תוך חודשיים.

 

 יזמות בתחום החרובים

מפעל לייצור מזון תינוקות, יוזמה לשיתוף פעולה בהקמת בודקים אפשרות של 

 , מחרובים, כולל נטיעת מטע חרובים בשטחי הקיבוץ.מוצרי היגיינה ובריאות

 

 היטל השבחה

ההשבחה עומד לקראת סיום. אנחנו מחכים לקבלת השומות הטיפול בנושא היטל 

של הבתים האחרונים ויש חשיבות רבה לטיפול כולל בנושא בטאבו, כדי להבטיח 

 .בעתיד שלא ייחסמו בפנינו אפשרויות של עיסקאות, הן פרטיות והן קיבוציות

 ברגע שיסתיים הטיפול בנושא, נעבור לטיפול ברישום בטאבו.

 

 השכרות עיסקיות

 על האומדן שנערך בתחילת השנה. 15% –ההכנסה מהשכרות עיסקיות עולה בכ 

שיטת העבודה היא לאתר קודם כל את המשכיר ורק אז להיכנס למהלך של שיפוץ 

לדרישותיו, כך ששום השקעה לא נעשית ללא ביטחון בתמורה  והתאמת המקום

 הצפויה.

 

 העולים

לנו להתקין מגורים עבור העולים שר פל קורא של משרד השיכון שיאוהצטרפנו לק

במבנים שאינם מושכרים בשלב זה, )כמו הפעוטון המסובב ועוד(, במטרה ליצור עוד 

 העולים. לטובתיחידות להשכרה יותר ארוכת טווח  15 – 5בין 

איש. העולים משתתפים באולפן  70 –משפחות, המונות כ  18כרגע נמצאות ביחיעם 

 הסוכנות ומשמש עולים נוספים באזור.ללימודי עברית שמארגנת 

פרוייקט קליטת העולים זוכה להערכה רבה בקרב כלל מוסדות המדינה וכן לשיתוף 

 פעולה צמוד עם המועצה.

 

 (10)המשך בעמ' 
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 (9המשך מעמ'  –)משולחנם של אתי וירון 

 

 קרן סיעוד

קריטריונים, על פיהם  20כוללת מעל  , אשר אושרה בקלפי,קרן הסיעוד של הקיבוץ

את  , ביחד עם המשפחה,ל לבחורכוסיוע כספי, שבאמצעותו יהסיעודי קבל החבר י

 .וטיפול המיטבי עבורה

 בה נתון בידי נאמן חיצוני.קרן הסיעוד היא מגירה בתוך קרן ההגנה, שהטיפול 

, כפי שאושרה, מבטיחה תנאים מנקודת פתיחה שעולים בהרבה על מה הסיעוד קרן

 שמציע הביטוח הלאומי וכל חברת ביטוח.

כמו כן מבטיחה הקרן לכל חבר לקבל את כל המגיע לו, ללא כל תלות פרסונלית 

 במנהלים או בבעלי התפקידים השונים.

מיליון שקל, אך היא תוכל להתחיל לפעול  13יש לצבור בקרן על פי המלצות ט.נ.א 

 שקל. מיליון 5 כאשר יצטברו בהכבר 

כספים, הנכנסים מתוך התשלום נכון להיום הקרן אינה פעילה עדיין, אלא בצבירת ה

החודשי שמשלמים החברים וכן מיועדת להתמלא ממכירת שני בתים שהשאירו 

 כסים נוספים שמיועדים לצורך זה.חברים )פפה ודבורה ב'( לקיבוץ ומנ

 לכשתחל הקרן לפעול, צריך יהיה להקים ועדה שתנהל אותה.

כרגע נעשה הטיפול בצרכי החברים הנזקקים לסיעוד ברמות שונות, על ידי אתי 

קלדס, מנהלת הקהילה ורחלה יוקטן, מנהלת ועדת בריאות, בשיתוף משפחת החבר, 

 מתוך תקציב הבריאות השוטף. 

 

 בריאות

הכוללת את הגר שיהאן, מרגלית קליין, אביבה ויינברגר, ועדת הבריאות החדשה, 

 רכזת ואתי קלדס, החלה לפעול. –אדם לסלו, רחלה יוקטן 

הוועדה שמה לה למטרה לטפל בנושא מרפאת שיניים, שישד לשמור במצב שתהיה 

הפעלתה די אטרקטיבית, על מנת להביא מטופלים חיצוניים, כדי לאפשר את המשך 

 לטובת החברים.

 בדיקה והסדרה של זכויות החברים המטופלים במרפאה ו/או מחוץ למרפאה.

 בדיקה והסדרה של נושא התרופות הכרוניות והאחרות.

 ענת מוסי סיימה את תפקידה כרכזת שטח.

 הפנים. תודה גדולה לענת על ההשקעה ומאור

 לתפקיד רכזת שטח במקום ענת נבחרה הדס הספל ברמן.
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תפקידה של הדס, עומד על חצי משרה וכולל ביקור ומעקב אחר חברים החיים לבד 

 בביתם, חברים לאחר ניתוח וכדומה.

 וץ לקיבוץ, או בעת אישפוז.כמו כן תלווה הדס חברים שנוסעים לבדיקות מח

עם כניסתה לתפקיד נפגשת הדס מידי שבוע עם אתי ורחלה, כשהמטרה היא, מצד 

אחד לשמור ככל האפשר על פרטיותו וכבודו של החבר ומצד שני, לתת את כל 

 המענים לצרכים הספציפיים של כל חבר.

 

 הבית המשפחתי

חתמנו על הסכם עם חברת השמה  בעקבות התמעטות הדיירים חברי קיבוץ בבית,

אך  הבית נתנהל באופן מסודר ומאוזן מבחינה כלכלית, לגבי קליטת אנשים מבחוץ.

כדי שימשיך לפעול לאורך זמן ושלחברי קיבוץ תמיד תהיה זכות ראשונים, יש 

 להבטיח מספר מסוים של דיירים בכל זמן נתון. 

ים נוספים, כמו סיוע מעבר לדיור מלא לנזקקים, מספק הבית המשפחתי צרכ

לחברים אחרי ניתוח, או אישפוז, מכירת ארוחות מבושלות, שניתן לאכול במקום 

 ו/או לקחת הביתה, סיוע במתן תרופות לאנשים שממשיכים לגור בביתם ועוד ועוד. 

 

 נוהלים

כינון וריענון נוהלים לתחומי פעילות שונים, סיימנו להכין נוהל יזמויות, במסגרת 

 .125מס'  שפורסם בדו'ח ועד ההנהלהכפי 

 בימים אלה עובדים על הכנת נוהל קבורה ובית עלמין.

 

 , בארץ, בחו'ל, או בכל מתכונת אחרתלכל היוצאים לחופשת קיץ

 אנו מאחלים חופשה מהנה, מרעננת ובטוחה

 !שמרו על עצמכם באשר אתם
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 גיל הרך

סדר היום, תוך הוספת ו ים השגרה המבורכתעל אף שהחלה חופשת הקיץ, נשמר

 מים בחול ועוד.פעילויות מים ופעילויות מותאמות קיץ, גיגיות, 

 
 מים וחול. גן אנקור

 

טיולי הבוקר הוקדמו לשעות שלפני החום הכבד ובשעות היום החמות נמצאים 

 במזגן.הילדים בתוך הבתים, 

 
 פעילות ממוזגת. אוריגמי בגן דרור

 חינוך

 וגילישל סנדי  ןמשולחנ
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 גן זמיר הולכים פעמיים בשבוע, לשיעורי שחייה עם גל אשל ורונן טל.ילדי 

 

 

 

 

 

 צוותי החינוך והנהלת האגודה

להקפיד ולא לשלוח ילדים  הגילאיםמבקשים מהורים לילדים בכל 

 חולים למסגרות החינוך. 

ללא חום, לפני חזרתו של הילד שעות  24אחרי חום יש להקפיד על 

  למסגרת.

 אחריות כלפי הקהילה, הילדים וצוותי החינוך.  אנא, גלו

 .מקווים לשיתוף הפעולה של כולם

 

 !מאחלים לכולם קיץ נעים ובטוח
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 מרכזונים 

שלושת המרכזונים: תמר, ברוש ושקד, החלו את פעילות הקיץ, במלוא המרץ, 

 ילדים.  70–בהשתתפות כ 

 ., משותפתהחופש הגדול נפתח במסיבת בריכה גדולה

 
 המרכזונים המגניבצוות 

 

וטעמו את טעמה של לבאולינג בקריון  ויצא , הבוגרים בחבורה,מרכזון שקדילדי 

 עצמאות ובגרות.

 
 הגדולים, בבאולינג בקריון

 (14)המשך בעמ' 
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 (13המשך מעמ'  –)חינוך 

 

ביחד להבין צריכים  היומפות חשיבה, ב בפעילות שיא, במסגרתה, מצויידים 

 להגיע לתיבת אוצר. במטרהלבצע משימות ואיך לפתור רמזים  ,כקבוצה

 
עדיף תמיד להיות  –טובים השניים מהאחד  שעלה מהפעילות:המסר המרכזי 

 וות.בצ
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 , פעילות קיץ מרכזית.יום מייםמכמובן כמו כן נהנו 

   
 

קט שילוט יפרוילהילדים יצאו , בסיוע יהודה בן גיגי ובהדרכת דן צוקרמן מהנוי 

והציבו הקיבוץ  ם ברחביעציההילדים כתבו וצבעו שלטים עם שמות  .בקיבוץעצים 

 .עציםל אותם בסמוך

 
 .תודה ליהודה בן גיגי שהכין לנו שלטים ולדן מהנוי שהדריך את הפעילות

 (16)המשך בעמ' 
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 (15המשך מעמ'  –)חינוך 

 

  
מסיבת , יוןנסיעות לפארק אי ג'אמפ, למימד, עוד בתוכנית: ימי בריכה קבועים מלבד

 ילדים ו-הוריםמשותפת לפול מון, לילה הפוך, ליל אוהלים, פרויקט צרכנות, פעילות 

נסיעות ובעיקר "הצל את המדריך", הישרדות בבריכה, פעילות על הקיבוץ, החלקות, 

 כיף.

את מרכזון תמר ילדי יציגו בפנינו  הב ,מסיבת סיום חגיגיתב נסיים את החופש

מרכזון ילדי ו הופעה מומרכזון ברוש יריילדי במהלך החופש,  יםכינם מהסרט שה

 ריקוד או שיר לאירוע. נושקד יכי

 

 

 
 

 נעורים

התחילו את הנעורים, בהדרכת יואל ועדן, 

 על, באירוע 'שעברהחופש כבר בחודש 

 .האש', של כולם ביחד

 

מפגש בוקר עם מתקיים ע פעם בשבו

 .המדריכים
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בנחל געתון. היה כיף לגלות פינות קסומות  ליצאו הנעורים לטיוביום חמישי 

 קרובות לבית.

 

 (18)המשך בעמ'                
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 (17המשך מעמ'  –)חינוך 

 

 פרוייקט עבודת קיץ

בצביעת ספסלים ברחבי הקיבוץ. הספסלים הראשונים  נפתחפרוייקט העבודה 

 נצבעו בבית העלמין.

 

 
 

 

 מה קורה אצלנו בקיץ? 

בכל מפגש הנוער יתנסה בתחום או בנושא מתוך עולם התוכן הקהילתי והחברתי. 

כרות וגיבוש עם יה כדי ליצורהכינרת  נארח קיבוצים שכנים ונתארח בקיבוץ באזור

שונים. נגייס נערים לעבודה בתוך הקהילה הקיבוצית ונערוך יום קיבוצים נערים מ

 שיאפו או יכינו דברים בעבודת יד.  ,מכירה בקיבוץ על ידי הנערים

נעשה על קיאקים,  שוטלונה פארק, ננווט בחיפה, נתפנק ביום בתל אביב, נלניסע 

 דשא עם מחצלות ופינוקים. על הקצת פוייקה ונקרין סרט לילה 

 ל הכיף הזה בנעורים יחיעם.בקיצור, כ

 עדן ויואל
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 לנו בחודש יוני מה היה

בערב גבינות ויין  ,בערב שבועות זכינו לצפות בהופעה של הלהקה אצבע דיגיטלית

שרו מעומק ליבם וכשרונם את מיטב היצירות חברי הלהקה  .משובח על הדשא

 הישראליות והלועזיות. 

בוץ קיימנו הפנינג שבועות מטורף, אחד הגדולים שידע הקיבחג שבועות עצמו 

אני באופן אישי נהנתי לראות את כולנו חוגגים  בשנים האחרונות בחג השבועות.

דבר שבא לידי ביטוי במתנדבים רבים  ,במופע של קהילתיות עוצמתית יחד

ום קהילה חמה ואוהבת, תודה לכל המפרגנים בסימאיזה כיף להיות חלק  .לאירועים

כל אירוע שזה אחד הדברים שגורמים לחידוש כוחות, התשובה לכל הבעיות היא 

 עשייה.

 

 מגרש הפטאנק

נק לפעולה ואף ליצור אפניות של חברים שהביעו רצון להחזיר את הפט בעקבות

קבוצה מקומית שתתחרה בליגה האזורית, נעשתה פניה לקבוצות נוספות באזור 

 .0558825797רף מוזמנים לפנות לקים גרוסמן מעוניינים להצטהוהעניין מתקדם, 

מגרש הפטאנק הוא מקום של חיבוריות רב גילאית בקהילה ומשחק כדור מרתק 

 ומלא אמוציות.

 

 בנימה אישית

  .מחוברתק וממלא אותי להרגיש חלק מקהילה אני רוצה לומר שמספ

אירועים הצטרפו אלינו גם בחגים ובמועדים הקבועים אבל בנוסף בעוד הרבה 

, ועל הדרך קהילתי שהמהות שלהם היא בניית החוסן החברתי וליכוד ,משמעותיים

גם ליהנות, לשמוח ולהתרגש יחד. אני שמח שלאחרונה יש התעוררת גדולה ברצון 

ה העשיילהתנדב ולעזור להרים אירועים ואשמח שעוד רבים יצטרפו למעגלי 

 (20)המשך בעמ'                                                                                        השונים.
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 (19המשך מעמ'  –)תרבות 

 

ענף התרבות  .אני מבקש מהקהילה לא לראות את ענף התרבות כספק של מוצר

אחראי על תדר חברתי/קהילתי של יצירת אווירה משותפת באמצעות המשאבים 

העומדים לרשותנו באירועים, חגים, טקסים, טיולים, קידום אומנות, קידום ספורט 

 ועוד.

כי בסוף החגיגה  ,אצלי הדרך חשובה כמעט כמו התוצאה שחייבת להיות מצוינת

  .לחיות בקיבוץ יחיעםהמשותפת היא אחת מהסיבות למה כיף 

 וכמובן תבואו לאירועים, יהיו גם נקניקיות.

 אוהב, רז דגן
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Добро пожаловать 

 (ברוכים הבאים)

 
משפחות עולים הגיעו ליחיעם, מהר מאד לאחר תחילת המלחמה בין רוסיה  18

לאוקראינה. כולם יהודים, כולם כאן כדי להישאר. אחדים חשבו על עלייה בשלב 

כלשהו, אחדים כבר תכננו לעלות עוד בטרם פרצה המלחמה, אחדים לא חשבו על 

לצפוי להם, מונעים כך כלל. כולם מצאו את עצמם מגיעים בחיפזון, לא מוכנים 

 מתוך פחד, כתוצאה מהמלחמה הקשה שמתנהלת מסביבם.

 ביניהם מספר משפחות שהאב/בעל נותר מאחור, להילחם.

על קבלת הפנים לה זכו כאן ביחיעם, על ההתגייסות המופלאה, על ההירתמות 

לעזור ולקחת חלק ועל הנדיבות, נכתב ונאמר רבות. עכשיו הגיע זמן שגרה 

 התחלה בחיים חדשים, לא קלים.והתארגנות ו

 (22)המשך בעמ'                  
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 (21המשך מעמ'  –)ברוכים הבאים 

 

לארץ בבלרוס ועלתה נולדה אלה הרשקו, חברת יחיעם שחיה בהרחבה מזה שנים, 

 ,12בגיל 

היתה בין האנשים הרבים שהתייצבו באופן מיידי, לקבל את העולים, לסייע להם, 

 להקל עליהם את הנחיתה הלא קלה.

הסיבה שהתחלתי עם הפרוייקט, בהתחלה כמו כולם בהתנדבות, היא שרציתי "

יא מספרת, ", הלעשות תיקון לעליה שלי ולעזור לעולים האלה יותר מאשר עזרו לנו

תוך יום הפכתי מילדה שהתעקשה על אריזת הבובות אני  "כשהגענו לארץ, לנהריה,

למדתי עברית לפני כולם במשפחה, כי  בבית, שלה לפני העלייה, למבוגר האחראי

 ."ועלי היה מוטל לתרגם, לסדר, להסביר וכו'

לים היום אלה ממלאת את תפקיד רכזת הקליטה במועצה וממשיכה את הטיפול בעו

 בכל התחומים.

 

 באה לעשות תיקון. אלה יושבת משמאל
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המשפחות  12באולפן שהקימה הסוכנות עבור העולים המבוגרים, שכולל גם את 

 באזור, לומדים העולים עברית בקצב מואץ.שנקלטו ביישובים אחרים 

", כל הילדים של המשפחות החיות ביחיעם משולבים במערכת החינוך המקומית"

 מספרת אלה,

יש ביניהם כאלה שנקלטו במהירות ובקלות ויש אחרים שגם הם מתפקדים במהלך "

ו ילד שאבי היום, מתקשים יותר, בוכים בלילות, מתגעגעים וחווים פחדים וחרדות.

מתקשה מאד להתאקלם וזקוק היא מביאה דוגמה, ", "נשאר להילחם באוקראינה

 , הלימודיתלהרבה עזרה. אנחנו דואגים לו לטיפולים הנחוצים, ברמה הרגשית

 וטיפולים נוספים, כמו רכיבה טיפולית, הידרוטראפיה וכו.

שהשאירו מאחוריהם את כל המשאבים בין המשפחות שהגיעו", מפרטת אלה, "יש 

מידי  נשים שהגיעו ללא הבעלים, כי הם נשארו להילחם באוקראינה. 3הכספיים, יש 

פעם מגיעות ידיעות על הרוגים, על בתים שנהרסו ועוד, מה שמאד מקשה על 

 ."הכותרות אמנם פחתו, אבל המלחמה לא והיא מלווה אותם יום יום חייהם פה.

החיים, תוך כדי תנועה אלה משתדלת לכסות את הצרכים השונים בכל תחומי 

 ואילתור מתמיד.

התחילה בהפתעה וללא ", היא מסבירה, "מאחר שהתוכנית, בית ראשון במולדת"

אני פונה למשרד הקליטה, לגופים  הכנה מוקדמת, כל הפעילות שלנו מאולתרת.

חיצוניים שונים, לספונסרים וכו'. המועצה מסייעת בהסעות ופעילויות שונות, 

וי, כמו האולם בכברי ועוד, מציעים בהתנדבות פעילויות בחינם, אתרי תרבות וביל

 ואני נמצאת בחיפוש מתמיד, איפה ובמה עוד אפשר לסייע להם". או בסיבסוד.

 

 

 

העולים בטיול 

שארגנה עבורם 

אלה, בסיוע 

 המועצה                                      

 

 

 

 

 

 

 (24)המשך בעמ' 
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 (23המשך מעמ'  –)ברוכים הבאים 

 

רד הקליטה, מעברים ישקר ועוד, אנחנו שאני עובדת עם מ"למשל", מפרטת אלה, "

רובם עורכים עבורם סדנאות חיפוש עבודה ומקווים שעד תום תקופת האולפון 

שמאד " ", היא מציינת,יש כאלה פה, או במקומות אחרים בארץ. ישתלבו בתעסוקה

שתיים . רוצים להישאר בקיבוץ וכבר מתעניינים באפשרות לשכור פה דיור מתאים

 ."מהעולות כבר משולבות במערכת החינוך כסייעות

נחנו אאלה בעצמה הגיעה לקיבוץ יחיעם נישאת על גלי זיכרונות ילדות מתוקים. "

פה היה לנו  .ליטה שלי היה ביחיעםקוחלק מתהליך ה" ", היא מספרת,הגענו לנהריה

זה היה מאד משמעותי בחיי  דוד, אליעזר עמיר ז"ל, שאירח אותנו בקיבוץ לא פעם.

 . זה מהאז נותר בי חזק מאד בקיבוץ, שבו התארחנו אנחנו והזיכרון של ליל הסדר

. שוב, בהתגייסות עצומה של סדר לעולים כל כך לערוך לילת הביא אותי לרצוש

 ."הקיבוץ והרבה אנשים, עשינו את זה. אני בטוחה שזו חוויה שתלווה אותם לתמיד

 

 

 ליל סדר בקיבוץ. חוויה מכוננת

 

עזרה ממשרד השיכון בשכר דירה העולים השוהים ביחיעם מקבלים סל קליטה במשך חצי שנה, 

 החינוך. הם מממנים את שהותם ביחיעם.ועזרה ממשרד החינוך לתשלום במערכות 

 עכשיו אפשר להתפנות לדאוג לעתיד.
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 עברית קשה שפה

 כי כך רשם בתעודת העולה החייל שקיבל את פניו בנתב"ג( –)כך, בלי א'  ודים

 .7המוקדמות, הורים לניקה, בת  409-, שניהם בשנות ה ומריה

 

 

ודים ומריה ילידי העיר הקטנה סמלנסק, עיר קטנה במערב רוסיה, סמוך לגבול עם 

בלרוס, מספרים בעברית של אולפן, תוך שהם נעזרים פה ושם באנגלית, כמה קשה 

התקופה שעברו מאז פרוץ הקורונה והמלחמה ועד שהגיעו הנה, מקום, כך  היתה

 לדבריהם, שהם לא האמינו שקיים כמותו  בארץ ישראל.

כשהבינו השניים שבסמלנסק אין עבודה ולא עתיד, עברו למוסקבה. ודים, שלמד 

הנדסה, פתח עם שותף חנות למוצרי אלקטרוניקה. מריה, מעצבת גרפית, עיצבה 

 , ספרים ופרסומות והחיים נראו מסודרים.עיתונים

 (26)המשך בעמ' 
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 (25המשך מעמ'  –)ברוכים הבאים 

 

. "הבנו שאנחנו רוצים לצאת מרוסיה", הם מספרים, "וכמו אבל אז הגיעה הקורונה

הרבה חברים, עברנו לברלין. גם שם נסגר הכל ולא יכולנו לעבוד ולהתפרנס. חזרנו 

 והתחלנו לדבר על עלייה ארצה". לסמלנסק, להיות על יד ההורים

מהר מאד התגבשה ההבנה שעלייה לישראל היא הצעד הנכון. ודים, בעל משמעת 

 של רוסי אסלי, התחיל ללמוד עברית.עצמית 

"הגשנו לשגרירות ישראל את כל המסמכים הנחוצים, כדי לקבל אזרחות ישראלית, 

 ".21כדי שנוכל לעלות וקיבלנו הודעה על פגישה עם הקונסול בחודש מרץ, 

 אבל... בפברואר פרצה המלחמה.

ה של כוחות "בעיר שלנו יש תחנת רכבת חשובה וכל היום וכל הלילה ראינו תנוע

צבא גדולים. נכנסנו לפאניקה. היינו בטוחים שרוסיה הולכת להיעלם מהמפה. 

 חשבנו שדי, לא יתכן שהיא תעמוד בעוד מלחמה ועוד כיבושים".

ודים ומריה התלבטו אם לצאת שוב מרוסיה, לארץ אחרת, אבל בסופו של דבר 

הקונסול  החליטו לדבוק ברעיון העלייה ארצה ולחכות לפגישה שנקבעה עם

 הישראלי.

מהר מאד נחקקו חוקים חדשים. ", הם מספרים, "הרובל נפל וכל הכסף שלנו נעלם"

אחד החוקים הראשונים היה שאי אפשר להוציא מרוסיה יותר מעשרת אלפים דולר 

, כמו שנהגו בעבר לגבי לבן אדם. פחדנו שהשלטונות הרוסים לא יאשרו לנו לצאת

ועד הראיון בשגרירות ישראל. ארזנו תיקים נשאר לנו חודש עד מהיהודים. 

", הם הפרופוגנדה הרוסית. זאת היתה ציפייה מורטת עצבים. ומזוודות וחיכינו

כל היום מהבוקר עד הלילה מספרים לאזרחים  היא דבר חזק מאד.מבהירים, "

ו חייבים כולם לוטשים עיניים לגז ולנפט שלנו ולכן אנחנששרוסיה מוקפת אויבים, 

  האנשים המבוגרים, אפילו אמא של מריה למשל, מאמינים לזה". להילחם.

סוף סוף הגיע הרגע המיוחל. הם הגיעו לשגרירות, התור התפרש ע פני כל הרחוב, 

 אבל הפגישה התקיימה, הקונסול היה חביב, ואושרה יצ יאתם מרוסיה לישראל.

 נרגשים.הגענו לשגרירות, התור התפרש על פני כל הרחוב. האנשים היו מאד 

לישראל של טורקיש איירליינ עוד בראשית המלחמה קנו ודים ומריה כרטיסי טיסה 

 .איסטנבולדרך 

 עכשיו לא ביזבזו זמן.

 במרץ, טסנו לאיסטנבול, היו לנו שם הרבה חברים. 25 -ל היו לנו כרטיסים "

 מאד פחדנו, אבל הכל היה בסדר.
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הייתי בטוח שיש לי כסף, שיש לי חנות שמפרנסת " ", מספר ודים,לפני המלחמה"

 המלחמה שיבשה הכל". אותי ושהכל בסדר.

ילנה ם מנהלת התוכנית, מריה שמעה על תוכנית בית ראשון במולדת ויצרה קשר ע

 , באמצעות הווטס'אפ וילנה ראיינה אותם בסקייפ, בעודם באיסטנבול.קוברסקי

ידענו שיש  .קיבוץהתקבלנו לתוכנית והיא בחרה עבורנו את ה"היא הודיעה לנו ש

ו חודש ללמוד היה לנ דבר כזה קיבוץ, אני קראתי הרבה ספרות על ישראל.

 ."ענו כלוםדועל צפון הארץ. לא י באינטרנט על קיבוץ

 בשעות הערב הגיעו ודים, מריה וניקה ליחיעם. 4.4.21 -ב

ראשונים פה הימים ה ויאנה, שראיינו אותנו עוד קודם בסקייפ. אותנו אלה וקיבל

כל יום באה מישהי קבלת הפנים, היחס, הדירה המקסימה הזאת. היו ממש נפלאים. 

 ."נו פלאוהביאה לנו אוכל חם. זה נראה ל

 
 . באולפןעברית שפה קשה מאד, אבל המורות מצויינות

 

ניקה התידדה מיד עם סוניה, ילדה בגילה מהדירה השכנה ויחד הן סיימו כיתה א' 

בבית ספר נטעים. "לניקה מאד טוב. היא השתלבה מאד יפה והולכת גם לבית ספר 

 ומרים, "אנחנו", הם אאנחנו מאד רוצים להישאר ביחיעםוגם למרכזון בשמחה. 

מקווים שיתאפשר לנו למצוא פה דירה  מרוצים מאד מאד, בעיקר מהאקלים.

 ."בינתיים אנחנו הולכים צעד צעד ולהישאר פה.
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 רבקה אדר 

 זיכרה לברכה

 
 

 , יתומה מאב, 1930נולדה בתשיעי לפברואר רבקה 

אחות קטנה לשתי אחיות, חיה, הבכורה, נחמה השלישית ואח, יצחק, האמצעי, 

 בבית דתי בירושלים.

 אביה של רבקה נרצח במאורעות תרפ"ט, בשער שכם, 

 חצי שנה לפני שנולדה.

בספר יוחסין, שהוציאה  כמצוייןרבקה היא צאצא ישיר של הגאון מוילנה, 

 המשפחה, שמתחיל לפני יותר מתשעה דורות.
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אחותה הקטנה, נישאה בגיל צעיר ועזבה את רבקה, חיה, שהיתה גדולה בהרבה מ

וב היה שיקבל חינוך דתי, נשלח לבית היתומים הדתי דיסקין. הבית. יצחק, שחש

רבקה זכרה אותו בורח משם הביתה והאם נאלצת לקרוא לערבי שיקח אותו על גבו 

 חזרה לשם.

 

בני עקיבא.  הנוער חמה ורבקה, חניכי תנועתנ, יצחק, כנערים היו שלושת האחים

על צורים, משם נלקחו  נחמה  ויצחק עברו לקיבוצים הדתיים משואות יצחק ועין

 לשבי. 48 -בידי הלגיון הירדני 

רבקה היתה באותה תקופה עם גרעין בביריה, שם נשארו על פי הסכם עם הבריטים 

בחורים ושתי בחרות, רבקה אחת מהן, להחזיק את המקום. תפקידה היה לשמור  18

 על סודות הסליק המקומי, כשבתקופות מסוימות היא היתה היחידה שידעה את

 מקום הימצאו.

, שכונתה חטיבת הזקן, על שם יצחק 8בהמשך שירתה רבקה בפלמ"ח, בחטיבה 

שדה, שם שימשה כעוזרת קצין החינוך. אחר כך עברה לג'וערה בתפקיד האחראית 

היתה מובילה שיירות של חמורים לחיפה, רוכשת מזון ומביאה  . היאעל האספקה

 לבסיס.על גבם של החמורים אותו 

 ,ל, גויסה רבקה ליחידת הפרשים של יחידת המיעוטים.ה.ח והוקם צ"למהפפורק כש

שם שימשה כאחראית על מזון ואספקה לסוסים ואחר כך כמשקית סעד. 

כשהשתחררה מהצבא, בזכות נסיונה כמשקית סעד, הפכה לעובדת סוציאלית 

 במושבי ההר של ירושלים.

 

והגיעה ליחיעם, פגשה  יום אחד, בראשית שנות החמישים עשתה רבקה טיול רגלי

 את טוביה ונשארה פה.

 נולד בנם היחיד עומר. 54התחתנו רבקה וטוביה ובל"ג בעומר  53בל"ג בעומר 

על אף רצונם העז, לא הצליחו רבקה וטוביה להביא ילדים נוספים לעולם והם נהגו 

ם, ביניהם חיה וינקלר, היום ברק, מקבוצת הלאמץ ילדים שחיו ביחיעם ללא הורי

 לע, שהיתה להם כבת.הס

מיד לאחר שנולד עומר, יצאה רבקה לפעילות בתל אביב בתפקיד מזכירה בתנועת 

חלק מרכזי בהקמת אולפנים  לקחההשומר הצעיר בתל אביב. כשחזרה לקיבוץ 

 ללימוד עברית עבור צעירים שהגיעו מחו'ל ואף למדה לצורך כך ספרדית.

 (30)המשך בעמ' 
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 (29המשך מעמ'  –)רבקה אדר ז"ל 

 

 אחר כך עבדה כמטפלת בחברת הילדים ובהמשך כמטפלת במוסד החינוכי.

במשך שנים רבות מילאה רבקה את תפקיד רכזת הבריאות בקיבוץ, כדרכה, 

 בנאמנות, מסירות ודיסקרטיות וסייעה לחברים רבים בשעותיהם הקשות יותר.

עבודתה המרכזית והזכורה לכל אנשי המקום היתה במה שנקרא אז, דואר והדפסות. 

יביא מכתב קטן עם בול, לא שנים נדמה היה שדואר ישראל לא יסע באוטו האדום ו

 ללא רבקה אדר.

ה ובמילוי תפקידה, עשתה רבקה הכל כמו בכל דבר בו עסקה, כך גם בעבודת

מהתחלה עד הסוף, בלי לעגל פינות, מקפידה על פרטי הפרטים, במסירות מוחלטת 

 ובאופן ייחודי.

 

הקפידה רבקה על בית מסודר ומעוצב, תמיד כמשפחה, מראשית חייהם המשותפים 

בהתאם לתנאים שעמדו לרשותה. עומר זוכר בית חם ואוהב ושעות רבות של 

משותפים עם ההורים בישיבה על השטיח. רבקה היתה לדבריו אמא חמה,  משחקים

 עם נתינה גדולה והשקעה גדולה בבית ובמשפחה.

 כשרווחו קצת החיים, זוכרים רבים את המעדנים המיוחדים של רבקה, 

לרוב בעיצובים  גבינות, ריבות וגלידות, שהיו מוגשים תמיד בכלים מיוחדים, 

ימי ילדותה בירושלים. רבקה אהבה לארח,  מאזהבה, אולי ארמניים, אותם כל כך א

 להכין, לכבד ולהגיש, גם זאת בדרכה הייחודית לה.

 

רבקה וטוביה היו אנשי ספר וידע ושניהם התאפיינו כל חייהם בצמא האינסופי 

 לקריאת ספרים ועיתונים, פתרון תשבצים ולמידה.

ה את כל תאריכי הלידה של בני רבקה גם ניחנה בזיכרון פנומנלי. היא זכרה בעל פ

 ילדי וחברי הקיבוץ, תאריכים היסטוריים, שמות ואירועים.מהמשפחה ושל רבים 

ירושלמית וכששוחררה ירושלים במלחמת ששת בתור הביחיעם הוגדרה רבקה 

 הימים, זוכר עומר שעלו אליה לרגל לברך אותה כל החברים.

 

וארוכת שנים של רבקה וטוביה  בנימה אישית אני מבקשת לספר על שכנות קרובה

עם הורי, קודם בקריית חשמל ולאחר מכן בבית הקומותיים. "קהאופי", קרא לה 

אחי יואב והיה דואג תמיד שתדע כשהגיע הביתה ותצא אליו עם צלוחית מרקחת 

 שהכינה זה עתה, בעיקר סוכריות קליפת הפומלה המסוכרות. 
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כשכבר בגרתי והייתי אמא לילדים, תמיד הקפדתי להביא לרבקה את קליפות 

 הפומלה שהיה אלי מקלף לילדים בשבת בבוקר.

 

במשך כל השנים שמרה רבקה על יחסים חמים ומיוחדים עם מספר חברים בקיבוץ, 

 עם אנשים רבים שעברו בקיבוץ במסגרות שונות, אותם אימצה המשפחה. כמו גם

 

כשנישא עומר לעדנה, שבאה ליחיעם עם בתה עידן, התקבלו השתיים בחום רב וזכו 

"למשפחה מן המוכן", לדברי עדנה. לנכדים שנולדו בהמשך היו רבקה וטוביה סבים 

 חמים ומעורבים וסייעו מאד בגידולם.

היתה בימבה עם בגאז' והיא היתה דוהרת עליה לבית  זוכרים,, הם ליובל הקטנה

 צידה מסבתא. תהסבים וחוזרת הביתה עם בימבה עמוס

 

חלה טוביה ושהה כשבע שנים בבית המשפחתי ורבקה  2000 -בראשית שנות ה 

 טיפלה בו וסעדה אותו במסירות רבה עד יומו האחרון.

 ור לבית המשפחתי.לפני מספר שנים נפלה רבקה ונאלצה אף היא לעב

לאט לאט הידרדר מצבה ונפגעו בעיקר החוזקות  העיקרית, שלה, הדיבור והזיכרון. 

אבל ממש עד הסוף שמרה רבקה על עצמאותה, על פרטיותה ועל חוש ההומור 

 שלה, נזהרה מאד בכבודם של אנשים והרבתה לקרוא כמעט עד יומה האחרון. 

, כשהיא 2022יה, נפטרה אתמול, בשני ליוני בפי כל מכריה ומוקיר ,רבקה אדר, אופיר

 .92בת 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 רותי כהן

 3.6.22יחיעם 

 עדנה והילדים, ,עומר

 חיה ומשה, הילדים והנכדים,

 המשפחה המורחבת,

 בית יחיעם משתתף בצערכם ומאמץ אותכם אל ליבו.

 מובאת היום למנוחת עולמים באדמת יחיעם.רבקה 

 

 נוחי בשלום על משכבך

 



 32                                                                                         2022יולי עלון יחיעם 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 למושיקו ותיקי

 לסבים יצחק ושושי בוצ'צ'ו

 הבת / נכדה להולדת

  מיאל

מאחלים בריאות, נחת ולילות 

  שקטים

 

 לסבים הלן ואהרון צימרמן 

 להורים חן ואלין צימרמן

 להולדת

 דני 

 הרבה נחת, שמחה ובריאות

 

 

 

 

 יהודית רוזנברג  אלסבתא רב

 לסבים טלי ואיציק

 לירון ורותם להורים

 להולדת הבת / נכדה /נינה

 אורי

 מאחלים המון אושר

 לקים ושירן גרוסמן

 לסבא מיכה וסבתא דליה

 למשפחה המורחבת

 להולדת בנם 

 גפן

 הרבה שמחה והנאה

 

 לאיילת וליאור

 קמינסקי

 לאחים איתמר ויהונתן

 להולדת

 אביגיל

 שמחה, בריאות ונחת
 



 

 

 

 

 

 

 


